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Verslag Najaarsledenvergadering Vereniging Zaans Erfgoed d.d.18 november 2023 

De bijeenkomst wordt gehouden in de Zuidervermaning, Zuideinde 233, 1551 EG Westzaan 
Aantal aanwezige leden: 43 
 

1. Opening en vaststellen agenda 
Opening 
De voorzitter, Peter Tange, opent de vergadering en heet iedereen welkom. Fijn dat we in de mooie 
Zuidervermaning te gast mogen zijn. 
Vaststellen agenda 
De agenda wordt vastgesteld. 
 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 
Mededelingen door de voorzitter 

• De volgende leden hebben zich afgemeld; Carla van Twuijver en Evert Terra, Dhr. M. de 
Boer, A.M. Stam, Marijtje Hopman, Jack van Dongen, Adriaan Krom, Wiebe Visser, Hette 
Winkel, Marga Breed, R. Vet, Ingrid Jahn, mw. van der Lingen, Dick van de Geer, Thijs van 
Roon, Jacob Reitsma, Cees Kingma, mw. Keuter, L. Keuter, Frans Kipp, Herman Aartsen, 
Ton Vermij, Giljam Klijn, Frans Hoving, Ans Pieper. 

             De voorzitter waardeert het dat deze leden de moeite hebben genomen zich af te melden.  
• De voorzitter brengt namens bestuurslid Jan Piet Bloem, die om privéredenen niet aanwezig 

kan zijn, de hartelijke groeten over aan de vergadering. Jan Piet blijft op afstand betrokken bij 
de vereniging. Regelmatig vindt er nog overleg met hem plaats. 

• Wanneer een lid tijdens de vergadering iets inbrengt en het op prijs stelt dat zijn/haar naam in 
het verslag wordt vermeld, geef dat dan s.v.p. van tevoren aan. 

• Geïnteresseerden voor de nieuwsbrief kunnen zich hiervoor via onze website aanmelden; 
www.zaanserfgoed.nl  

• Wethouder, mevr. Groothuismink, nodigt belangstellenden uit voor een overleg met als 
onderwerp “Erfgoed en educatie” op 30 november a.s. van 11.30 uur-12.30 uur. Dit in het 
kader van 50-jaar Zaanstad en 450-jaar Pinksterdrie. 

             Belangstellenden kunnen zich bij de voorzitter aanmelden. 
• Het bestuur heeft al kennis kunnen nemen van de opzet van de nieuwe website. Het ziet er 

hoopvol en prachtig uit. De intentie is dat de vernieuwde website begin 2024 de lucht in gaat. 
Ingekomen stukken 
Een e-mail van Marry van der Aar, Historisch Commissie van Stichting de Zaanse Schans: De 
commissie is op zoek naar een nieuw lid en vraagt dit met onze leden te delen. 
Eventuele belangstellenden uit onze vergadering kunnen zich bij ons secretariaat melden; 
secretariaat@zaanserfgoed.nl Wij regelen vervolgens het contact met Marry van der Aar. 
 

3. Vaststelling verslag Voorjaarsledenvergadering 22 april 2023 
Er zijn geen vragen of opmerkingen naar aanleiding van het verslag. 
Besluiten/afspraken: 
Het verslag wordt, met dank aan de notulist, vastgesteld.  
 

4. Financiën: Begroting 2024 
De penningmeester, Mieke van Braam, geeft de volgende toelichting op de begroting: 

• Hoewel er nieuwe aanmeldingen zijn, is het totaal aantal leden toch teruggelopen. Er zijn vrij 
veel afzeggingen geweest, vaak in verband met een verhuizing of overlijden. Het bestuur 
hoopt voor 2024 op veel nieuwe, ook jonge, leden. 

• Betreffende de winst- en verliesrekening; 
Ø Voor de post “Huur en secretariaat” is rekening gehouden met een huurverhoging voor 

2024. 

http://www.zaanserfgoed.nl/
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Ø We denken door de prijsverhoging een tekort van € 270 te hebben en zullen dit bedrag 
ten laste laten lopen op het Eigen Vermogen. 

Ø We hopen dat de kosten van het blad “Zaans Erfgoed” gelijk blijven. 
• Betreffende de balans; 

Ø Dit jaar hebben we een debiteurenstand van € 500, die ook in de begroting van 2024 
opgenomen is. 

Ø De voorzieningen Cultuurhistorische Evenementen en Zaans Erfgoedprijs zijn gedaald 
met € 5.000, omdat we investeren in het nog te verschijnen boek over processen rondom 
erfgoedbescherming, een hommage aan Ruud Pauw. 

Ø Voor wat betreft de “Rekening Courant Pop Historie”; Deze behoort niet de Vereniging 
Zaans Erfgoed toe maar de vereniging beheert de rekening. 

Ø Het Eigen Vermogen zal ongeveer € 200 dalen wanneer we een geraamd tekort hebben 
in de exploitatierekening. 

Ø De Vereniging zal in 2024 een Eigen Vermogen hebben van € 62.000. 
Vragen/opmerkingen vanuit de vergadering 

• Een van de leden vraagt wat de kwetsbaarheid is van het teruglopend aantal leden en oppert 
het idee om fondsen aan te schrijven. De penningmeester antwoordt dat de vereniging, door 
het eigen vermogen, niet in aanmerking komt voor subsidies. Voor het organiseren van de 
Grote Zaanse Geschiedenis Quiz, samen met de Gemeente Zaanstad, heeft het bestuur wel 
subsidies ontvangen uit een aantal fondsen. 

• Een van de leden adviseert om bij een volgend overzicht ‘balans en begroting’ in plaats van bij 
2021 bij het jaartal 2022 te beginnen. 

• Een van de leden vraagt het bestuur om te overwegen over te stappen van de Rabobank naar 
een andere bank. Dit in verband het beleid van de Rabobank inzake het milieu. Vanuit de 
vergadering wordt door een aantal leden instemmend geknikt. 

Besluiten/afspraken: 
• De penningmeester zegt toe om bij een volgend overzicht ‘balans en begroting’ te beginnen 

bij het jaartal 2022. 
• Het bestuur zegt toe om de mogelijkheid om naar een andere bank over te stappen te 

onderzoeken. 
• De begroting wordt, met dank aan de penningmeester Mieke van Braam, vastgesteld. 

 
5. Verslag voorzitter: activiteiten 2023 en actuele zaken 
• Roep om vrijwilligers  

Momenteel werken we, door omstandigheden, met een vrij kleine groep vrijwilligers. Dit kan voor de 
vereniging kwetsbaar zijn, ondersteuning is daarom hard nodig. Het bestuur doet daarom een oproep 
aan de leden om zich in te zetten voor kleine dan wel grote activiteiten. Alle hulp is welkom! Als u zich 
voelt aangesproken, meld het ons. Dit kan bij het secretariaat; secretariaat@zaanserfgoed.nl 

• Zaanstad 50-jaar/educatie 
De Gemeente Zaanstad heeft als thema “Eenheid in verscheidenheid” gekozen. Het is opgedeeld in 
drie sub-thema’s; verleden, heden en toekomst. Het plan is onder andere om ook in de scholen 
aandacht te besteden aan deze thema’s. Hiertoe richt de gemeente de “Projectgroep Zaanstad 50-
jaar” op waarvoor twee afgevaardigden van ons bestuur zich hebben aangemeld. 
Het jubileumjaar 50-jaar Zaanstad biedt organisaties de mogelijkheid om voor maximaal €5000,- 
subsidie aan te vragen die stadbreed kan worden ingezet. 
Besluiten/afspraken 
Belangstellenden voor de projectgroep “Zaanstad 50-jaar” kunnen zich aanmelden bij ons 
secretariaat; secretariaat@zaanserfgoed.nl 
 

• Verbreding kennis naoorlogs erfgoed 
Jouke van der Werf, Visiespecialist Erfgoed van de Gemeente Zaanstad, wil graag met het bestuur 
bespreken hoe we de kennis over het naoorlogs erfgoed kunnen verbreden. Hiervoor wordt een 
afspraak gemaakt. 

• Platformoverleg met erfgoedorganisaties 9 november 2023 
Ongeveer 20 vertegenwoordigers van erfgoedorganisaties hebben deelgenomen aan dit overleg. Het 
vindt twee keer per jaar plaats. Er is gesproken over de volgende onderwerpen; 

mailto:secretariaat@zaanserfgoed.nl
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Ø De voorbereiding van de erfgoedmarkt d.d. 19 oktober 2024 met als thema “Echt nep”. 
Ook hier wordt Zaanstad 50-jaar zichtbaar gemaakt. 

Ø Het herstellen van, veelal versleten, informatieborden en -tegels bij erfgoedpanden met 
QR-code. 

Ø Erfgoededucatie naar aanleiding van “Zaanstad 50-jaar”. 
Ø Invulling van de Agenda Zaanstreek met een overzicht van activiteiten. Hessel Kraaij is 

degene die de organisatie hiervan op zich heeft genomen. 
Ø Een themabijeenkomst, te organiseren door het archief van de Gemeente Zaanstad, over 

auteursrecht. 
• Evaluatie Erfgoedstrategie 

Een afvaardiging van het bestuur heeft zich opgegeven voor de “Evaluatie Erfgoedstrategie” van de 
Gemeente Zaanstad. Centraal staat ‘wat gaat goed’ en ‘wat kan beter’. 

• Overleg Zaanse Schans 
Een afvaardiging van de Vereniging Zaans Erfgoed is partij in het Overleg Zaanse Schans en heeft 
vanuit deze positie contact met het bestuur van de Zaanse Schans. Hierin participeren tevens de 
ondernemers, bewoners, het Zaans Museum, de Gemeente Zaanstad en de Vereniging Zaanse 
Molen. Het overleg buigt zich over de plannen met betrekking tot de Zaanse Schans en heeft hierin 
adviesrecht. 

• Open dag Gemaal ’t Leven Zaandijk 
Het gemaal is onlangs weer voor publiek opengesteld bij monumentendagen. Onze vereniging stelt 
zich bij deze dagen actief op en is aanwezig in het gemaal. 
Het Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier is eigenaar. 

• Glaasje Erfgoed 
Twee keer per jaar organiseert de PR-werkgroep het “Glaasje Erfgoed”. Het laatste bezoek d.d. 24 
september jl. aan het “Molenmuseum” op de Zaanse Schans was bijzonder interessant. In het voorjaar 
2024 zijn leden en niet-leden weer welkom bij een “Glaasje Erfgoed”. 

• Voordracht beschermde panden 
Over de panden, door de Vereniging Zaans Erfgoed voorgedragen voor bescherming, is regelmatig 
overleg met de gemeente. De vereniging heeft volgens het convenant het recht om voorstellen te 
doen.  

• Bijdrage aan de Grote Zaanse Geschiedenis Quiz 
De quiz is 18 oktober jl. gehouden en was weer een groot succes. Een afvaardiging van onze 
vereniging is nauw betrokken geweest bij het bedenken van de vragen. De geschiedenis van de 
Zaanstreek krijgt hier op een levendige, creatieve manier een plek. Zo werden er door de 
deelnemende teams ook klompen versierd. Ze zijn te bezichtigen, en door de eigenaren eventueel af 
te halen, op de “Klompenmakerij Zaanse Schans”. 

• Jaarmarkt Kaike en Koiere aan de Lagedijk, Zaandijk 
Onze vereniging was op de jaarmarkt, d.d. 26 augustus, vertegenwoordigd. De PR-werkgroep had er 
een mooie stand verzorgd. Met het geven van bekendheid en herkenbaarheid laten we zien wie we 
zijn en waar we voor staan. 

• Bijeenkomst met raadsleden 
De Vereniging Zaans Erfgoed heeft, in samenspraak met de Afdeling Erfgoed van de gemeente, op  
6 oktober jl. een bijeenkomst georganiseerd voor gemeenteraadsleden. Het doel was tweeledig. 
Enerzijds om hen te informeren over het werk en de doelstelling van de vereniging, anderzijds het 
inventariseren van wensen en opvattingen van de gemeenteraadsleden over diverse thema’s.  
Aan het eind van de middag verzorgde Paul Carree, architect binnen het bestuur, een rondleiding 
door een deel van de stad. Ter afsluiting verzorgde Thijs van Roon bij de Wilhelminasluis een tweetal 
opdrachten. Interessant om dan te zien hoe verschillend mensen de omgeving waarnemen. 
Voor de organisatie en inhoud van de bijeenkomst was veel waardering. 
Vragen/opmerkingen vanuit de ledenvergadering: 

• Een van de leden is betrokken geweest bij rondleidingen van jongeren en vraagt of VZE dit 
ook zou kunnen doen. Eventueel, vult iemand anders aan, in samenwerking met andere 
organisaties. 
De voorzitter acht het bekendmaken van onze activiteiten onder jongeren van groot belang en 
zou hier graag aandacht aan willen besteden. Aangezien het bestuur momenteel gezien de 
krappe bezetting meer ambities heeft dan het kan waarmaken, vraagt de voorzitter aan 
geïnteresseerden zich hiervoor aan te melden. Dit kan bij het secretariaat; 
secretariaat@zaanserfgoed.nl 

• Het onder de aandacht brengen van het belang van vrijwilligerswerk, ook onder jongeren, 
wordt aangestipt. 

mailto:secretariaat@zaanserfgoed.nl
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6. Bestuurswisselingen 
• Afscheid Tessa Berghouwer 

De voorzitter meldt dat Tessa, privéredenen, moest stoppen met haar bestuursfunctie. Tessa 
enorme inzet, onder andere voor de werkgroep ADM, werd zeer gewaardeerd. De voorzitter 
wenst Tessa en haar gezin veel sterkte. 

• Tijdelijk gestopt, Paula Kannegieter 
Paula is een medisch traject ingegaan dat vrij lang kan duren. We verwachten dat zij haar 
bestuurstaken later weer kan oppakken. De voorzitter wenst haar beterschap. 

• Aftredend per 1 januari 2024 en niet herkiesbaar: Mieke van Braam (penningmeester) 
Mieke heeft het bestuur in een brief aangegeven dat zij de functie van penningmeester met 
plezier heeft uitgeoefend. Echter, in combinatie met haar werk, is het een te zware belasting.  
De voorzitter zegt het jammer te vinden dat Mieke stopt maar respecteert haar besluit volledig. 
Mieke wil haar werkzaamheden goed afronden en blijft daarom tot 1 januari 2024 in het 
bestuur. 
De voorzitter bedankt Mieke voor haar geweldige inzet en overhandigt een bos bloemen. De 
vergadering geeft Mieke een welverdiend groot applaus. 

• Benoeming Robert Linnekamp als nieuw bestuurslid 
Het bestuur draagt Robert Linnekamp voor als nieuw bestuurslid. Er hebben zich geen 
tegenkandidaten gemeld. 
Robert stelt zich aan de leden voor en geeft aan dat hij het behoud van erfgoed een warm hart 
toedraagt. Hij is onder andere betrokken geweest bij diverse historische Zaanse organisaties 
en kijkt ernaar uit iets te betekenen voor de Vereniging Zaans Erfgoed. 
De vergadering bekrachtigt zijn benoeming met een groot applaus. De voorzitter feliciteert 
Robert met zijn benoeming. 

• Herbenoeming Peter Tange in de functie van voorzitter 
Voor de functie van voorzitter hebben zich geen tegenkandidaten gemeld. 
De vergadering bekrachtigt de herbenoeming van Peter onder groot applaus. Peter geeft aan 
dat hij zijn rol als voorzitter met plezier voortzet. 

 
Afscheid redactieleden Tijdschrift Zaans Erfgoed 
De voorzitter brengt onder de aandacht dat veel vrijwilligers met passie en ambitie aan het tijdschrift 
werken. Wij nemen tijdens deze vergadering afscheid van Wikje van Ritbergen en Corrie van Sijl. De 
redactie organiseert zelf ook nog een afscheid. 

• Afscheid Wikje van Ritbergen, beeldredactie. 
Wikje is ruim 38 jaar actief geweest voor het Zaanse erfgoed, vaak samen met haar 
echtgenoot Ruud van Ritbergen. Voor haar enorme inzet is ze enige tijd geleden al tot erelid 
van de vereniging benoemd. De voorzitter bedankt Wikje voor haar geweldige inzet en 
overhandigt een mooie bos bloemen. De vergadering geeft Wikje een groot applaus. 

• Afscheid Corrie van Sijl, eindredactie 
Corrie is vanaf 2013 actief geweest als eindredacteur van het tijdschrift. Ook was zij 
eindredacteur van het tweedelig boekwerk “De Geschiedenis van de Zaanstreek”. De 
voorzitter is Corrie zeer erkentelijk voor haar inzet. 
Het bestuur stelt voor om Corrie als erelid te benoemen. De vergadering bekrachtigt dit 
voorstel met een groot applaus. Als eerbetoon ontvangt zij een gouden speld en een mooie 
bos bloemen. 
 
Corrie dankt de vergadering voor dit eerbetoon en geeft aan dat zij haar werk als 
eindredacteur met plezier heeft gedaan. 

• Opvolging Wikje van Ritbergen en Corrie van Sijl; Jos Lap en Wietske van Soest, beiden al 
enige tijd actief in de redactie, nemen respectievelijk de eindredactie over van Corrie en de 
beeldredactie van Wikje. Het bestuur is zeer blij met deze opvolging. 
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Opmerkingen vanuit de ledenvergadering: 
Een van de leden merkt op zeer tevreden te zijn met het tijdschrift; het is een blad van hoge kwaliteit. 
Daarom noemt hij het liever een magazine! 

 
Afscheid lid PR-werkgroep 
Afscheid Simone Spakman 
Lean van ’t Hooft, bestuurslid, geeft aan dat Simone informeel al van de werkgroep afscheid heeft 
genomen en spreekt waardering uit voor haar inzet. 

 
7. Rondvraag 
• Dhr. Visser geeft, in verband met het thema “Echt nep” van de Erfgoedmarkt 2024, aan dat hij 

de afgelopen jaren veel kennis heeft opgedaan over de Zaanse houtbouw. Doordat niet alle 
Zaans ogende woningen meer in hout worden uitgevoerd maar in kunststof, kan ook daar 
wellicht gesproken worden van “echt nep”. 
De voorzitter bedankt dhr. Visser voor deze informatie. 

• Dhr. Steven Bloem is bezig zijn (erfgoed)pand te restaureren. Dit gebeurt met veel respect 
voor de bijzondere onderdelen van het pand en in nauw overleg met een architect die kennis 
heeft over Zaanse panden. Nu blijkt dat het pand door de Vereniging Zaans Erfgoed is 
voorgedragen als monument kan hij als eigenaar van het pand wellicht in de problemen 
komen. Dit baart hem grote zorgen. Mocht de gemeente zijn pand namelijk op de lijst van 
mogelijke monumenten zetten, dan moet de verbouwing wellicht worden stopgezet. 
Dhr. Bloem benadrukt meerdere malen dat hij de Vereniging Zaans Erfgoed een warm hart 
toedraagt maar wil zijn probleem om bovengenoemde redenen graag kenbaar maken. 
Hij vraagt of het mogelijk is om in vergelijkbare situaties vóór aanmelding eerst met de 
bewoner/eigenaar van het pand in gesprek te gaan. 

Reactie uit de vergadering; Marcel van Tol pleit ervoor de huidige procedure te aan te houden. Hij 
heeft namelijk ervaren dat een pand snel gesloopt werd nadat de eigenaar van tevoren geïnformeerd 
was over de voordracht van het pand als een monument. 
Besluiten/afspraken: 
De voorzitter zegt Steven Bloem toe om met hem in gesprek te gaan en een afspraak te maken. 
 

• Henk Elzinga betreffende het pand Lagedijk 58: Dit pand stond op de lijst voor 
rijksmonumenten. De gemeente bleek hiermee niet bekend. 
De voorzitter adviseert om het bestuur te melden wanneer het onduidelijk is waarom een pand 
een bepaalde status heeft en wat de argumenten hiervoor zijn. 

• Een van de leden informeert naar de stand van zaken bij de Werkgroep Maritiem, onder 
andere in verband met de eventuele bouw van een fluitschip. 
De voorzitter geeft aan dat het varend erfgoed bij de doelstelling in de nieuwe statuten is 
opgenomen. Mocht de werkgroep een voordracht willen doen voor de beschermde status voor 
een schip, dan zal de voorzitter bij die vergadering aanwezig zijn. 
Bij de gemeente is tijdens een regulier overleg gemeld dat onze statuten zijn uitgebreid met 
het varend erfgoed. 
De Vereniging Zaans Erfgoed is bezig met een voordracht van een schip voor gemeentelijke 
status en doet dit in overleg met de eigenaar. 

 
8. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering en dankt de aanwezigen. 
 

Na de pauze geeft Jos van den Borne, stafmedewerker Raad van de Adel, een lezing over de wereld 
van heraldiek, de symboliek en over herkomst en betekenis van de voormalige gemeentevlaggen. 


